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Vlaams Parlement 

Op woensdag 20 april 2022 hield de Commissie voor Cultuur, Jeugd, Sport en Media 

een hoorzitting over het ontwerp van decreet tot wijziging van het decreet van 10 

juni 2016 houdende de erkenning en subsidiëring van de georganiseerde sportsector. 

 

De presentaties bij de toelichting zijn te vinden op de dossierpagina van dit commissie-

verslag op www.vlaamsparlement.be.  

I. Toelichting 

1. SARC – Vlaamse Sportraad 

Marc Vlogaert, ondervoorzitter van de Vlaamse Sportraad, wijst op de grondige 

voorbereiding van het SARC-advies. De Vlaamse Sportraad is vanaf het begin van het 

besluitvormingsproces correct bij de voorbereiding van het ontwerp van decreet 

betrokken.  

 

Hoewel de Vlaamse Regering ze toen al goedgekeurd had, kreeg de raad op 9 juli 

2021 de vraag advies uit te brengen over de visienota, wat hij op 2 september 

2021 heeft gedaan. Op 23 november 2021 werd zijn advies gevraagd over de decreets-

wijzigingen. Op een extra vergadering met de Vlaamse Sportraad werd de defini-

tieve tekst besproken. Op 20 december 2021 bracht de raad zijn advies bij het 

voorontwerp van decreet uit.  

 

De sector en de SARC appreciëren de actualisatie van het decreet, die op een correcte 

manier inspeelt op de maatschappelijke ontwikkelingen en de evoluerende behoeften 

en interesses van de sportsector. Positieve elementen zijn de beleidsfocus kansen-

groepen, de ongebonden en anders georganiseerde sporters, en de nieuwe rol van de 

multisportfederaties. Ook positief is de invoering van de enkele subsidieaanvraag 

per olympiade, wat meer duidelijkheid en zekerheid oplevert voor de federaties. 

Ook wordt het gemakkelijker om de impact van de subsidies in kaart te brengen. 

 

De raad doet voorts enkele inhoudelijke tekstvoorstellen. Ten eerste stelt hij voor om 

met betrekking tot de sportspecifieke kwalificatie in artikel 7, 7°, niet enkel een 

diploma trainer A, maar ook trainer B in aanmerking te nemen. Het kabinet van 

minister Ben Weyts heeft die toevoeging echter verworpen omdat het de kwaliteits-

eisen zo hoog mogelijk wil leggen en omdat er al een afwijkingsmogelijkheid is 

voor mensen met elders verworven competenties. De raad had gehoopt dat de 

verantwoordelijkheid voor de beoordeling van de elders verworven competenties 

aan de federaties zelf zou worden toevertrouwd.  

 

De raad staat achter de keuzes voor de multisportfederaties en de logische focus 

op kwalitatieve parameters, maar mist de kwantitatieve parameters om multisport-

federaties financiële zekerheid te geven. Daarom vraagt de raad objectiveerbare 

parameters voor de basissubsidies van de multisportfederaties. Het kabinet heeft 

daarop het vierde kwaliteitsprincipe van artikel 11 verduidelijkt.  

 

Voorts vraagt de raad een afwijking voor sportkampen in het tweetalige gebied Brussel-

Hoofdstad. Volgens de huidige tekst zijn immers enkel de internaatsportkampen 

subsidieerbaar. In Brussel zijn er geen, en is er evenmin accommodatie van Sport 

Vlaanderen. Daarom zullen sportfederaties in Brussel geen gesubsidieerde sport-

kampen kunnen aanbieden. Het kabinet is niet op deze suggestie ingegaan. 

 

De sporttakkenlijst is voor vele lokale besturen de leidraad om bijvoorbeeld sport-

clubs te subsidiëren of te aanvaarden in de sportraad, terwijl de term eigenlijk 

gewoon slaat op een lijst van erkende en gesubsidieerde sportfederaties. Als een 

gemeente ze hanteert als een officiële lijst, kunnen verenigingen die zijn aangesloten 

bij erkende maar niet-gesubsidieerde sportfederaties geen lokale voordelen genieten. 

https://www.vlaamsparlement.be/link?id=14629
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Het kabinet zal daarmee rekening trachten te houden en vraagt suggesties voor 

een andere term.  

 

Ook waarschuwt de SARC voor overlapping tussen de beleidsfocus kansengroepen 

en het g-sportbeleid. Het kabinet zal daar in zijn communicatie extra aandacht aan 

besteden.  

 

De Vlaamse Sportraad pleit voor een goede begeleiding en extra middelen voor 

multisportfederaties om de beleidsfocus kansengroepen te ontwikkelen. Het kabinet 

heeft ondertussen een begeleidingstraject opgestart.  

 

Voorts verzoekt de raad om een goede afstemming met andere beleidsniveaus en 

bestuursniveaus, vooral voor de kansengroepen. Het kabinet heeft die complemen-

tariteit toegezegd.  

 

Eveneens op vraag van de raad zal het kabinet ruime aandacht besteden aan de 

sportkampen, die zo belangrijk zijn om kinderen en jongeren de weg naar de sport 

en de club te tonen.  

 

Multisportfederaties mogen nog steeds sporten aanbieden die ook door unisport-

federaties worden aangeboden, maar voortaan kunnen ze ook subsidies krijgen 

voor leden die sporten beoefenen die niet op de sporttakkenlijst staan. De raad 

vraagt zich wel af hoe strikt de door artikel 24, 2°, toegevoegde zinsnede “focus 

op multisport voor jeugd en op sporten die niet worden aangeboden door unisport-

federaties” zal worden opgevat.  

 

Voor bepaalde aspecten vraagt de raad meer concretisering. Ten eerste doelt Marc 

Vlogaert op de financiële gevolgen van het voorliggende ontwerp van decreet en 

op de exacte verdeling van de financiële middelen. Dit financiële aspect zal een 

belangrijke basis zijn voor het finale oordeel over het voorliggende ontwerp van 

decreet en zijn uitvoeringsbesluiten. Het kabinet heeft meegedeeld dat het een en 

ander in de uitvoeringsbesluiten zal verduidelijken.  

 

Wat betreft de beoogde planlastenvermindering, heeft de Vlaamse Sportraad vragen 

bij de precieze realisatie. Het kabinet heeft in zijn reactie enkele voorbeelden van 

planlastvermindering gegeven. Sportfederaties zullen bijvoorbeeld voortaan nog 

maar één keer per sportolympiade een beleidsplan moeten indienen. De rapportering 

over de acties van het werkingsjaar blijft behouden. Een beleidsfocus wordt in 

principe voor twee jaar goedgekeurd. De bestedingsverplichting wordt geschrapt. 

Uiteraard moet er een vorm van verantwoording blijven. Het kabinet stelt overleg 

met de sector in het vooruitzicht om na te gaan welke bijkomende planlasten-

verminderingen haalbaar zijn.  

 

Tot slot vraagt de Vlaamse Sportraad de verdeling van de eventuele financiële 

overschotten van de beleidsfocus rationalisatie binnen het decreet te houden, en 

daar te heroriënteren naar andere beleidsfocussen. Het kabinet heeft geantwoord 

dat het inderdaad de intentie heeft om de overschotten binnen het decreet te houden, 

besluit Marc Vlogaert.  

2. Vlaamse Sportfederatie 

Koen Umans, voorzitter van de Vlaamse Sportfederatie, deelt mee dat de sector zelf 

vragende partij is voor wijzigingen aan het Sportfederatiedecreet van 2016. De 

voorbereidingen van het voorliggende ontwerp van decreet zijn vlot, transparant en 

in open communicatie met zowel Sport Vlaanderen als het kabinet-Weyts verlopen. 

Vanaf de start was er veel vertrouwen tussen de partijen, ook omdat duidelijk 

gesteld werd dat de decreetswijziging geen besparingsoperatie is.  
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De Vlaamse Sportfederatie vertegenwoordigt 72 sportfederaties, waarvan 52 erkende 

gesubsidieerde sportfederaties, 45 uni- en 7 multisportfederaties en 20 erkende 

niet-gesubsidieerde sportfederaties. Voorts telt ze onder haar leden vier organisaties 

voor de sportieve vrijetijdsbesteding, of OSV’s. Alles samen zijn de leden van de VSF 

goed voor ongeveer 20.000 sportclubs en 1,4 miljoen leden, waarvan 1,2 miljoen 

unieke sporters, ongeveer 70.000 gekwalificeerde trainers en 300.000 vrijwilligers.  

 

Het Vlaamse sportbeleid is erop gericht meer mensen in beweging te krijgen, en 

van sporten bij voorkeur een structurele activiteit te maken.  

 

Perfect is het ontwerp van decreet niet, maar een grote stap vooruit is het zeker 

wel. Zo heft het de spanningen tussen de sportfederaties grotendeels op.  

 

Martine Verheyen, ondervoorzitter van de Vlaamse Sportfederatie, bevestigt dat de 

VSF nauw is betrokken bij elke stap van de voorbereiding van het voorliggende 

ontwerp van decreet. Het huidige Sportfederatiedecreet dateert van 2016 en heeft als 

hoofddoel het sportfederatielandschap performanter, krachtdadiger, efficiënter en 

vooral kwaliteitsvoller te maken. Het heeft inderdaad bijgedragen aan een sterke focus 

op kwaliteit. De kwantiteitsindicatoren zijn vervangen door kwaliteitsindicatoren.  

 

De evaluatie van harde en zachte indicatoren in 2019 bewijst dat ook de introductie 

van de principes van goed bestuur geslaagd is. De sportfederaties hebben hard 

ingezet op transparantie, democratie, interne verantwoording en controle.  

 

Een ander aspect is de grondige rationalisatie van de sector, vooral van de multi-

sportfederaties, voorheen recreatieve federaties genaamd. Door fusies van multi-

sportfederaties onderling, maar ook van multi- en unisportfederaties, is het aantal 

multisportfederaties afgenomen van meer dan twintig tot de huidige zeven.  

 

In 2019 heeft de VSF het huidige decreet geëvalueerd. Het subsidiesysteem blijkt 

transparant wat de regels betreft, maar minder met betrekking tot de uitkomst, de 

middelen dus. De organisaties kennen bij de opmaak van hun begroting de subsidie-

bedragen niet. Door het subsidiemechanisme is de concurrentie tussen uni- en 

multisportfederaties niet weggenomen. Ondanks de groei van het aantal sporters 

en federaties zijn de middelen evenmin toegenomen. Ook de planlasten blijven een 

verbeterpunt. 

 

In de aanloop naar de verkiezingen van 2019 heeft de Vlaamse Sportfederatie een 

memorandum met enkele adviezen uitgebracht. Ten eerste vroeg ze daarin om met 

een wijziging aan het Sportfederatiedecreet de complementaire opdrachten voor 

uni- en multisportfederaties in de verf te zetten en de concurrentie te vermindert. 

Voorts vraagt ze de keuzes met betrekking tot kwaliteit en kwantiteit volledig door 

te trekken. De kwaliteitscriteria in het decreet worden te kwantitatief beoordeeld. 

De Vlaamse Sportfederatie suggereert bijvoorbeeld de inhoudelijke beoordeling 

van een beleidsplan. De volgende aanbevelingen zijn: vertrouwen en financiële 

zekerheid voor de federaties; planlastenverlaging; en performante centrale software-

ondersteuning. 

 

Koen Umans wijst erop dat de VSF na de verkiezingen op vraag van de minister 

een verduidelijkende nota bij haar memorandum heeft gemaakt. Die is opgesplitst 

in: kwaliteitsvol en duurzaam sporten; en financiële aspecten.  

 

De VSF vraagt in dat verband een aanpassing van de strenge diplomaplicht. De 

multisportfederaties zouden liever zien dat naast de ongebonden sporter, de 

dienstverlening aan de clubs centraal mag staan in hun basiswerking. Eigenlijk 

verzorgen zij de op- en de afrit: begeleiding naar unisportfederatie maar ook de 

omgekeerde beweging naar de multisportfederaties. De rationalisaties hebben een 

goede dynamiek in de sector gebracht. Het is dan ook zaak om ze te blijven stimuleren.  
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De spreker vervolgt met de financiële uitgangsprincipes. Het aantal opdrachten is 

significant gestegen, onder meer met betrekking tot integriteit, doping, match-

fixing en clubondersteuning. Ook de coronacrisis en de Oekraïnecrisis hebben in-

tussen een invloed gehad. Tegelijk is ook de dienstverlening aan de sporters en 

clubs opgedreven. De federaties staan voor dit alles in met nog steeds dezelfde 

structuren en budgetten. De Vlaamse Sportfederatie vraagt met andere woorden 

een hogere basissubsidie en een indexering, maar ook een aanpassing van het 

budget aan het aantal federaties en subsidieerbare leden. Voorts vraagt ze middelen 

om nieuwe fusies te faciliteren en om samenwerking tussen federaties voor backoffice-

taken te stimuleren.  

 

Koen Umans vindt het een goede aanpak dat de basissubsidies worden gecombineerd 

met middelen voor de beleidsfocussen jeugd en topsport. Dat ze voor de andere 

beleidsfocussen afhankelijk zijn van de kwaliteit van de projecten of de manier 

waarop ze vraaggestuurd zijn, is een goede manier van werken op basis van kritische 

prestatie-indicatoren. Het geeft het beleid de mogelijkheid te sturen en de nodige 

accenten te leggen.  

 

Goed bestuur staat in de sportwereld gemeenzaam bekend als de code-Muyters. 

Het principe heeft er een enorme evolutie met meetbare resultaten opgeleverd. Nu 

vraagt de Vlaamse Sportfederatie vooral beleidsrust.  

 

De unisportfederaties vragen om de rol van de trainers te honoreren. Zij zijn essen-

tieel voor de structurele verbetering van de sporters, maar ook om hen aan te 

zetten tot levenslang sporten. Daarom vraagt de federatie de subsidiëring van 

directeurs sportkaderopleiding. Financiële zekerheid is wezenlijk, zeker voor kleinere 

subsidieafhankelijke sportfederaties.  

 

Martine Verheyen deelt mee dat de sector het voorliggende ontwerp van decreet 

over het algemeen goed onthaalt. De aparte financieringssystemen en het extra 

kwaliteitsprincipe zijn aanzetten om de concurrentie tussen unisportfederaties en 

multisportfederaties te verkleinen. De nieuwe taken van de multisportfederaties 

zijn uitdagend, maar de competentie- en bevoegdheidsafbakening is zeer goed, 

onder meer van anders georganiseerde sporten en multisport voor enerzijds alle 

leeftijden en anderzijds voor jeugd tot achttien jaar.  

 

Dat de middelen berekend worden op het werkingsjaar min twee, brengt meer 

financiële zekerheid mee. Bij de opmaak van de begroting is elke organisatie op 

die manier zeker van haar subsidie.  

 

Voorts bevat het ontwerp van decreet heel wat stimulansen voor samenwerking 

en dus een verdere rationalisatie van de sector. Zo bepaalt het dat een unisport-

federatie niet alles zelf hoeft te doen, maar wel als regisseur moet bewaken dat al het 

nodige wel degelijk gebeurt. Dat maakt voor multisportfederaties een complementaire 

rol mogelijk.  

 

Koen Umans wijst erop dat de diplomaverplichting van het enige verplichte kaderlid 

een master in de lichamelijke opvoeding met het hoogste trainersdiploma blijft. De 

VSF-voorzitter vindt het vreemd dat een dergelijke verplichting wordt ingeschreven 

in een regelgeving die voorts geen personeelsbeleid bepaalt. De Vlaamse Sport-

federatie wil een tekstvoorstel voor een amendement ter beschikking stellen, met 

het oog op een flexibelere diplomavereiste. De schaarste van de gevraagde profielen 

maakt het de federaties moeilijker iemand te vinden. Daarenboven staat het 

personeelslid in kwestie in voor het breedtesportbeleid, terwijl het trainer-A-niveau 

gericht is op topsport.  

 

Dat de directeurs Sportkaderopleiding niet gesubsidieerd worden, ontgoochelt de 

Vlaamse Sportfederatie. Wel zijn er subsidies mogelijk via de beleidsfocus sport-
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kaderopleidingen, maar slechts beperkt en op projectmatige basis. Zoiets biedt 

geen volwaardige oplossing.  

 

De beleidsfocus jeugdsport wordt doorgesluisd naar de clubs. De beleidsfocus topsport 

is dan weer een particulier gebeuren. De sector vraagt daarnaast één subsidiepot 

per sportfederatie, die dan enige vrijheid heeft om eigen accenten te leggen. Tot 

zijn ontgoocheling komt het voorliggende ontwerp van decreet niet tegemoet aan 

die vraag.  

 

Na deze bedenkingen met betrekking tot de unisportfederaties geeft Martine Verheyen 

nog enkele algemene bedenkingen. Dat er geen basissubsidiebedrag is, maakt ook 

de multisportfederaties ongerust. Ze rekenen erop dat het ontwerp van decreet 

geen besparingsoefening wordt. De financiële verdeling tussen uni- en multisport-

federaties is correct. Belangrijk is dat er solidariteit is tussen de twee types, als er 

federaties bijkomen maar ook als het aantal leden sterk zou stijgen. De kans is 

groot dat er enkele unisportfederaties bijkomen. Maar één keer per vier jaar 

nieuwe federaties toelaten, vangt een en ander op.  

 

Koen Umans berekent dat de Vlaamse Regering voor sport 164 miljoen euro per 

jaar veil heeft, of 0,38 procent van het budget van de Vlaamse overheid. In de 

periode 2014-2019 is het aantal sporters met 9 procent gegroeid. 200.000 leden 

van sportfederaties beoefenen vele sporten. Het Vlaamse sportbudget heeft die 

aangroei niet gevolgd. De groei is groter bij de unisportfederaties, maar allicht 

heeft COVID-19 ook zwaardere gevolgen gehad voor de multisportfederaties. Die 

hebben evenwel voldoende veerkracht om dat in de komende periode bij te sturen.  

 

De georganiseerde sport krijgt voor haar sportfederaties en clubs ongeveer 27 miljoen 

euro per jaar. Per sporter is het budget gedaald van 19 euro in 2016 naar 18 euro 

in 2019.  

 

De topsportindex bewijst dat de sportieve resultaten van topsporters sinds de in-

voering van de topsportactieplannen vooruitgaan. De stand Vlaanderen-Wallonië 

in het aantal Europese topdrieplaatsen en het aantal mondiale top-achtplaatsen is 

14-0. Voor topsport maakt Vlaanderen jaarlijks 25 tot 26 miljoen euro vrij. De 

evenementen zorgen voor draagkracht voor sport, met daarbij het nodige hefboom-

effect. Koen Umans wijst ter zake op de return van het wereldkampioenschap wiel-

rennen.  

 

Met de Vlaamse brede heroverweging heeft de Vlaamse Regering de verschillende 

administraties gevraagd om hun budgetten onder de loep te nemen. Uit het VBH-

rapport onthoudt Koen Umans dat in het Vlaams sportbeleid de middelen effectief 

besteed worden en zonder enige vorm van excessen. Ze zijn integraal gericht op 

duurzaamheid, kwaliteit en beleving. De spreker vraagt om Sport Vlaanderen – met 

zijn budget van 41 miljoen euro – niet langer af te doen als een sportadministratie, 

aangezien deze dynamische organisatie verschillende rollen vervult, coachend op-

treedt, faciliteert, begeleidt en zo nodig bijstuurt. De werking heeft haar volle rijp-

heid bereikt, voor de breedte- en topsport, en voor de sportpromotie.  

 

Sterke fundamenten en een goede instroom in de georganiseerde sport moeten 

zorgen voor een brede basis. Lidmaatschap van een club stimuleert tot blijvend 

sporten. Voor de stap naar topsport zijn er opleidingsprogramma’s nodig, zonder 

prestatiedruk, gevolgd door prestatieprogramma’s waar wel dergelijke verwachtingen 

worden gekoesterd. De exposure van evenementen is heel belangrijk.  

 

Martine Verheyen wijst op de stijgende loonkosten. De federatie maakte een simulatie 

van de loonevolutie op basis van een bevraging bij 408 medewerkers, of meer dan 

80 procent van het totaal. Op basis van de huidige loon-cao zullen de loonkosten 

van de volledige sector tegen 2031 met om en bij de 26 procent, of ongeveer 17 
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miljoen euro stijgen. Die berekeningen zijn gebeurd op basis van de huidige barema’s, 

die vooralsnog voor de meeste personeelsleden gelden. Sommige federaties werken 

al met functiegebonden verloningen, zij het enkel voor nieuwe personeelsleden. 

Voorts heeft de simulatie rekening gehouden met het tewerkstellingspercentage 

en de toekomstige indexeringen, zonder de indexaanpassingen van december 2021 

tot eind 2022, en met de vervanging van medewerkers. Ze heeft geen rekening 

gehouden met medewerkers die betaald worden met een ander baremasysteem of 

boven het barema.  

 

Koen Umans heeft weet van sportfederaties die met hun middelen niet zullen toe-

komen om de stijging van de loonkosten nog op te vangen. Tegen eind 2022 wordt 

die stijging op 8 tot 10 procent geraamd. Een snelle evaluatie en bijsturing zijn 

nodig.  

 

Dat sporten een maatschappelijke return heeft, is voor de Vlaamse Sportfederatie 

geen nieuws. Ze heeft nu Deloitte de opdracht gegeven om dit gegeven met harde 

feiten te staven. Het rapport wordt eind april 2022 opgeleverd. De Vlaamse Sport-

federatie zal de resultaten aan alle parlementsleden bezorgen. De studie heeft de 

economische impact bepaald volgens een door het Federaal Planbureau goed-

gekeurd input-outputmodel. Daaruit blijkt dat elke euro die in Vlaanderen naar 

georganiseerd sporten gaat, 2,46 euro economische output genereert.  

 

Martine Verheyen gaat in op de positieve impact van sport op gezondheid en wel-

zijn, die door de studie overigens wordt bevestigd. Sporten zorgt voor een hogere 

fysieke fitheid en reduceert chronische fysieke aandoeningen. Wie veel sport, heeft 

tot 30 procent minder kans om vroegtijdig te sterven.  

 

Uiteraard is er wel een risico op blessures. Maar de coronaperiode heeft aangetoond 

dat sporten de mentale weerbaarheid verbetert. Het verhoogt het sociale welzijn 

door de participatie, de sociale integratie en de sociale cohesie.  

 

Georganiseerd sporten brengt in dit alles een kader en een structuur aan en verhoogt 

de kans op repetitief sporten en de motivatie. Een sportclub is een gecontroleerde 

omgeving, waarin het individu begeleid wordt. Die begeleiding vermindert onder 

meer de kans op blessures. Nederlandse en Britse studies tonen eveneens aan dat 

sporten in economische en sociale termen rendeert. Een studie van Sport Vlaanderen 

bevestigt dat.  

 

Als belangrijkste conclusie geeft Koen Umans mee dat het Vlaamse sportbeleid 

werkt. Dat geldt voor de breedtesport en voor de topsport, maar ook voor het 

maatschappelijke draagvlak. Toch zijn er nog knelpunten. Vlaanderen haalt nog 

niet het niveau van Denemarken en Nederland.  

 

Het aantal federaties, voornamelijk voor unisport, groeit. Een startende unisport-

federatie krijgt ongeveer 150.000 euro. Als de subsidiepot niet stijgt, zal het toe-

genomen aantal ten koste van de andere federaties gaan.  

 

Bij de beleidsfocussen ziet de spreker een stijgende discrepantie tussen de aanvragen 

en de toekenning van de middelen. Dat verschil is opgelopen van 28 procent in 

2017 tot 37 procent in 2021. Het subsidiebedrag per sporter blijft afnemen. Die 

situatie is niet houdbaar. Het budget voor Sport moet met andere woorden omhoog.  

 

De sector vraagt een welvaartsvast budget, dat wordt aangepast wanneer het aan-

tal erkende gesubsidieerde federaties groeit en de sportparticipatie stijgt. Met de 

9 procent sporters erbij is een groei van 18 naar 21 procent legitiem.  

 

Voor de beleidsfocussen is er 2,6 miljoen euro vrijgemaakt. Topsport heeft een solide 

basis in de breedtesport nodig, met ontwikkelingskansen. Voor de ontwikkelings-
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programma’s, een investering in de toekomst, zijn er momenteel onvoldoende 

mogelijkheden. Daarvoor is er ongeveer 2 miljoen euro te kort.  

 

Kortom, de sector vraagt een budgetstijging van 7 à 8 miljoen euro. Investeren in 

sport loont op economisch, sociaal, maatschappelijk en gezondheidsgebied, besluit 

Koen Umans.  

II. Bespreking 

1. Vragen en opmerkingen uit de commissie 

1.1. Philippe Muyters 

Philippe Muyters deelt de analyse dat de sport er enorm op is vooruitgegaan. Het 

decreet van 2016 heeft die enorme stap vooruit bewerkstelligd. Het is nu aan een 

logische update toe. Het commissielid is blij dat het initiatief van de sector is gekomen.  

 

Na de fusies zijn er al zeven unisportfederaties bijgekomen. Kennen de sprekers 

nog meer unisportfederaties die een aanvraag plannen?  

 

Wat bedoelt de VSF precies met beleidsrust voor goed bestuur? Philippe Muyters 

beaamt dat de code-Muyters niet hoeft te worden gewijzigd, maar vindt wel dat 

federaties die het minder goed doen, zullen moeten bijbenen.  

 

Wat het diplomaniveau betreft, verwacht het lid dat de kwaliteit beter gediend is 

door de lat hoog te leggen en dan waar nodig uitzonderingen toe te staan. Met een 

lagere lat zal niemand het hogere niveau halen. Leeft dat idee ook in de sector?  

 

Hoe denken de sprekers over de beleidsfocus rationalisatie? Delen ze de appreciatie 

van Philippe Muyters dat de voorgestelde wijzigingen meer ruimte zullen opleveren 

voor innovatie? Hebben ze suggesties voor bijkomende administratieve vereen-

voudigingen?  

 

Elk beleidsdomein prefereert een ‘open end’-financiering waardoor het bij grotere 

aantallen automatisch meer centen krijgt. Maar op die manier wordt het onmogelijk 

om een begroting op te stellen. Wel beseft Philippe Muyters dat sommige federaties 

door de loonindexeringen in problemen zullen komen. Dat zou ook het geval zijn 

voor andere organisaties als ze de gevolgen van de indexeringen niet incalculeren, 

bijvoorbeeld voor de gemeenten. Het is aan de Vlaamse Sportfederatie om haar 

federaties te wijzen op de stijgende kosten.  

 

De spreker heeft begrip voor de financiële besognes, maar merkt op dat de financiering 

eigenlijk losstaat van dit ontwerp van decreet.  

1.2. Annick Lambrecht 

Annick Lambrecht heeft gemerkt dat de strijd tegen grensoverschrijdend gedrag 

uit het takenpakket van het API is gehaald. Hebben de sprekers daar vrede mee 

of betreuren ze het?  

 

Door de stijging van het aantal unisportfederaties moet het budget over meer 

federaties verdeeld worden. De subsidies per vier jaar toekennen zal het geld-

probleem niet oplossen. Voor Vooruit is zoiets een besparingsmaatregel. De 

Vlaamse Sportraad vindt het blijkbaar een goede zaak dat de subsidies bij de opmaak 

van de begrotingen bekend zijn, maar de Vlaamse Sportfederatie lijkt er anders 

over te denken. Hoe staat zij ertegenover?  
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Dit ontwerp van decreet stelt de Vlaamse Regering in staat om het subsidiepercentage 

van multisportfederaties jaarlijks aan te passen. Wat vinden de sprekers daarvan?  

 

Kwaliteit is wezenlijk. De recente verwezenlijkingen, ook op het vlak van participatie, 

zijn zeker mede te danken aan de wijzigingen aan de trainersvereisten. Annick 

Lambrecht is bereid het amendementsvoorstel met betrekking tot de diploma-

vereisten te steunen als de argumenten haar overtuigen, en raadt de VSF dan ook 

aan om het goed te motiveren. 

1.3. Maaike De Rudder 

Maaike De Rudder peilt naar hoe de niet-gesubsidieerde erkende federaties bij de 

voorbereidingen betrokken zijn. 

 

Voorts wil het lid weten welke mogelijkheden er naast de informaticatoepassingen nog 

resten om de planlasten te verlagen. Wie legt die overdreven planlasten overigens 

op? Gaat het om Sport Vlaanderen?  

 

De beleidsfocus sportkampen is nog niet geëvalueerd. Hoe zijn de ervaringen? 

Waarom wil de Vlaamse Sportfederatie de diplomavereisten verlagen, terwijl de 

minister zich engageert om uitzonderingen toe te staan?  

 

Door de afwezigheid van kwantitatieve parameters kennen de multisportfederaties 

volgens de Vlaamse Sportfederatie geen financiële zekerheid. Komen er dan best 

kwantitatieve parameters bij?  

1.4. Kris Van Dijck 

Kris Van Dijck vindt de cijfermatig aantoonbare verwezenlijkingen op het terrein een 

verdienste van zowel de sector als de overheid. Het transparante en coöperatieve 

traject naar een gewijzigd sportsectorbeleid is een toonbeeld. Hoewel andere facetten 

als infrastructuur belangrijk zijn, is de kwaliteit van de sport afhankelijk van de 

aansturing en van de begeleiding door de trainers.  

 

Daarom wil het commissielid met betrekking tot de trainers de decretale lat hoog 

genoeg leggen, met de mogelijkheid voor een uitzondering waar op die manier 

echt geen trainers te vinden zijn. De huidige werkwijze toont aan dat deze aanpak 

tot resultaten leidt.  

 

Hoewel hij altijd oog wil hebben voor de specifieke Brusselse situatie, vraagt Kris 

Van Dijck om daar met betrekking tot de sportkampen de lat niet lager te leggen 

dan in het Vlaamse Gewest. Brusselse jongeren kunnen toch ook in Vlaanderen 

sportkampen met overnachting volgen?  

 

Voorts deelt het commissielid de mening dat het aan de Vlaamse Sportfederatie is 

om haar federaties op de gevolgen van de indexeringen te wijzen. Federaties moeten 

zelf het nodige doen en niet verwachten dat het manna uit de hemel zal vallen.  

 

Tot slot moedigt de spreker de sector aan op dezelfde weg voort te gaan. Hij roept 

op om zich te focussen op Nederland en daar goed mee samen te werken.  

1.5. Steven Coenegrachts 

Steven Coenegrachts ziet er geen graten in om een niveau A te vragen en enkel af 

te zwakken naar B indien nodig.  

 

Het commissielid twijfelt niet aan het vermelde maatschappelijke multiplicatoreffect 

van elke euro die in sport wordt geïnvesteerd. Hetzelfde geldt voor investeringen 
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in cultuur en jeugd. De vraag om meer geld is begrijpelijk, maar de bewindvoerders 

moeten keuzes maken binnen een beperkt budget.  

 

Ten slotte vraagt het commissielid nog suggesties om de overlappingen met het 

g-sportbeleid te vermijden.  

2. Antwoorden 

2.1. SARC – Vlaamse Sportraad 

Marc Vlogaert vindt dat bij een rationalisering de niet-sportgerelateerde werking 

niet ondergeschikt mag zijn aan de directe sportgerelateerde werking.  

 

Eventuele financiële overschotten moeten terug in de sector geïnjecteerd worden.  

 

Zelf heeft de SARC geen voorstellen voor minder planlasten, maar het kabinet zal 

daarover samenzitten met de sector.  

 

De Vlaamse Sportraad steunt de vraag om het budget te laten stijgen als het aantal 

federaties toeneemt.  

 

Over innovatie heeft de raad zich niet uitgebreid gebogen. Uiteraard staat hij er 

wel voor open. Als lid van de beoordelingscommissie Innovatie is de spreker zelf 

wel voorstander van een ruimere scope.  

 

Dat er maar om de vier jaar federaties kunnen bijkomen, zal een duidelijker inzicht 

in de kostenverhoging opleveren.  

 

Ook de uitzonderingsmogelijkheid voor de diplomavereiste kan extra planlasten en 

wachttijd veroorzaken. Een dergelijke decretale vereiste strookt niet met het voor-

nemen tot meer autonomie in het personeelsbeleid van de federaties.  

 

Marc Vlogaert zal de suggesties van Kris Van Dijck over de sportkampen overbrengen 

aan de vertegenwoordigster van de Vlaamse Gemeenschapscommissie in de 

Vlaamse Sportraad.  

 

Concrete voorstellen om overlappingen met het g-sportbeleid te vermijden heeft 

de raad niet, maar hij zal daarover waken en waar nodig opmerkingen formuleren. 

Ook het kabinet en Sport Vlaanderen zijn zich daarvan door de opmerkingen van 

de raad bewust geworden.  

2.2. Vlaamse Sportfederatie 

Koen Umans laat weten dat de Vlaamse Sportfederatie haar verantwoordelijkheid 

opneemt met betrekking tot het stijgende aantal federaties. Ten eerste doet ze dit 

door samenwerking te promoten, bijvoorbeeld bij het stijgende aantal vechtsport-

federaties. Een andere evolutie is dat sommige nieuwere sporten internationale 

erkenning krijgen, waardoor de betrokken federaties de legitieme vraag hebben 

om naast hun erkenning ook subsidies te krijgen.  

 

De VSF heeft alle sportfederaties, zowel de gesubsidieerde als de andere, vanaf 

het begin van het proces bij de totstandkoming van het ontwerp van decreet be-

trokken. Ze hebben hun standpunten uitgebreid kunnen geven met betrekking tot 

het memorandum en bij de toelichting die de regering had gevraagd. Vooraf had 

de Vlaamse Regering al aangegeven dat ze geen verdere evolutie plant met be-

trekking tot de louter erkende federaties en OSV’s. De VSF heeft de vooraf be-

paalde spelregels geëerbiedigd maar de betrokkenen wel alle kansen gegeven 

binnen het proces. 
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Over de trainersniveaus A en B zijn de federaties sterk verdeeld: de multisport-

federaties zijn grotendeels gewonnen voor een hogere niveauvereiste, de meeste 

unisportfederaties niet. Zij vragen om de verantwoordelijkheid bij de federaties te 

leggen: wie beter wil doen dan trainer B, heeft daartoe dan de mogelijkheid.  

 

Een tweede argument is dat dit ontwerp van decreet geen personeelsdecreet meer 

behelst. De link tussen subsidies en personeelskosten is verdwenen. Dus vindt de 

VSF het vreemd dat de overheid voor dat ene personeelsaspect wel een dergelijke 

verplichting oplegt.  

 

Het derde argument is dat dergelijk hooggekwalificeerd personeel schaars is. De 

deliberatieprocedure voor uitzonderingen wordt door de meerderheid van de federaties 

als onvoldoende beschouwd. Na overleg in haar bestuursorgaan heeft de Vlaamse 

Sportfederatie dan ook beslist om voor een amendement te ijveren.  

 

Martine Verheyen beaamt dat de Vlaamse Sportfederatie geen voorstander is van 

nieuwe regels met betrekking tot goed bestuur en verkiest dat alle federaties de 

kans hebben om zich te conformeren met de huidige regels op dat vlak. De code is 

prima en heeft haar merites op het terrein bewezen. Zachte indicatoren zijn veeleer 

inspanningsverbintenissen, die moeilijk afdwingbaar zijn. De Vlaamse Sportfederatie 

is het dan ook eens met de suggestie om van bepaalde zachte indicatoren harde 

te maken.  

 

Wat de rationalisatie betreft, promoot de Vlaamse Sportfederatie samenwerking 

voor niet-sportgerelateerde aspecten. Die kan trouwens de eerste stap zijn naar 

een fusie. De Vlaamse Sportfederatie heeft met alle federaties een overzicht ge-

maakt van de mogelijke administratieve vereenvoudigingen. Het kabinet zal daar-

mee rekening houden in de uitvoeringsbesluiten. Cijfers aanleveren mag al een 

inspanning inhouden voor een federatie, het loont wel. Het is belangrijk dat federaties 

weten waarvoor de cijfers gebruikt worden en door wie ze met welk doel geconsulteerd 

worden.  

 

In het najaar, nog voor de recente indexeringen, heeft de Vlaamse Sportfederatie de 

directeurs en voorzitters van federaties in een bijeenkomst gewezen op de stijgende 

loonkosten die louter aan de cao gerelateerd waren, en op de alternatieven. Het is 

aangewezen om die communicatie te herhalen, met nog extra waarschuwingen voor 

de indexeringen. De studies bewijzen echter dat er specifieke motieven bestaan 

om de sportbudgetten te verhogen, waarvan de loonkosten maar één onderdeel 

vormen.  

 

De multisportfederaties waren geen vragende partij voor een jaarlijkse aanpassing 

van het percentage. Net als andere federaties is de vierjarige subsidieperiode voor 

hen belangrijk. Wel is het nodig om een beginstand te maken van de financiële 

verdelingen, en daarop voort te bouwen.  

 

De beleidsfocus sportkampen is nog niet volledig geëvalueerd. Op een sessie bleek dat 

de organisatoren de huidige werkwijze willen behouden. De multisportfederaties 

gaven wel enkele verandersuggesties, maar die werden niet gesteund door de 

meerderheid. Er valt wel wat voor te zeggen dat organisatoren die veel sportkampen 

aanbieden, bij een evaluatie meer gewicht in de schaal kunnen leggen, maar momenteel 

is dat niet het geval.  

 

Wat het gebrek aan kwantitatieve parameters betreft, ziet de Vlaamse Sportfederatie 

soelaas in de nieuwe indicator, die op de leest van de multisportfederaties is ge-

schoeid. Daardoor zullen kwaliteitsindicatoren hand in hand gaan met het beleids-

plan. Cruciaal is dat de spelregels duidelijk zijn voor iedereen en dat de jury op 

dezelfde lijn zit. Het zal nog een hele uitdaging zijn om het beleidsplan aan het 

financiële plan te koppelen. De beloofde begeleiding is dan ook een goede zaak. 
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De Vlaamse Sportfederatie heeft er echter een goed oog in en ziet het als de enige 

mogelijkheid om deze onontgonnen sector aan te porren. Daarbij komt nog dat de 

multisportfederaties nog altijd mede beoordeeld worden op leden, goed bestuur en 

draagvlak. Er zal een groot percentage naar de vierde pijler gaan, maar dat was 

ook de vraag.  

 

Koen Umans vervolgt dat de sportfederaties werk maken van de strijd tegen grens-

overschrijdend gedrag. Niet alleen zijn er aanspreekpunten integriteit op federatie-

niveau, maar ze moedigen ook hun clubs aan om zich er op hun niveau op te 

richten. De Vlaamse Sportfederatie geeft vorming en begeleiding. Dat het aantal 

gevallen bij het Vlaams Sporttribunaal stijgt, bewijst dat de weg bekend is. De meeste 

sportfederaties werken ook aan een risicoanalyse om de problemen te detecteren, 

een aanpak te bepalen en structureel bij te sturen. Daarnaast gaat er ook heel wat 

aandacht naar preventie. De Vlaamse Sportfederatie heeft de Vlaamse Trainers-

school aangezet om deze kwestie in haar opleidingen aan bod te brengen.  

 

De spreker noteert dat de Vlaamse sportkampen plaats zullen bieden aan Brusselaars.  

 

Het vierjaarlijkse aspect van de erkenning van nieuwe federaties biedt de bestaande 

federaties stabiliteit. De Vlaamse Sportfederatie vraagt dat de subsidiëring ge-

baseerd is op de gegevens van twee jaar eerder. Volgens het huidige decreet hebben 

de cijfers over trainers en spelers, die tegen juni bekend zijn, al een weerslag vanaf 

januari. Dat heeft voordelen voor wie groeit maar nadelen voor wie krimpt.  

 

Ook voor multisportfederaties gelden nog steeds kwantitatieve parameters: het aantal 

trainers en leden, de clubwerking en dergelijke. Nu komt er een vierde kwaliteits-

parameter bij, die de inspanningen om ongebonden sporters aan te trekken beoordeelt. 

Dat de middelen op elk niveau efficiënt moeten worden ingezet, vindt de spreker 

evident. Er zit echter geen rek meer op. De grens is bereikt. De sector wil zeker 

zijn verantwoordelijkheid nemen en dus de ledenbijdragen verhogen.  

 

De financiële verdeling tussen multi- en unisportfederaties ligt vast. Het ontwerp van 

decreet kent een bepaald percentage aan de multisportfederaties toe. De Vlaamse 

Sportfederatie vraagt om in dezen geen lichtzinnige beslissingen te nemen en zeker de 

solidariteit niet uit het oog te verliezen. In praktijk zal vooral het aantal unisport-

federaties toenemen.  

 

De studies hebben aangetoond dat een budgetstijging verantwoord is. Koen Umans 

vraagt dat de politieke wereld en de sector goede afspraken maken om het budget 

te laten groeien. Dat is deels een federale bevoegdheid, maar ook een redelijke 

overeenkomst over verenigingswerk is een belangrijke pijler.  

 

De sector ziet kansen in de beleidsfocus rationalisatie maar weet nog niet hoe hij ermee 

aan de slag zal gaan. Sport Vlaanderen zoekt ook naar automatisatie en ICT-

mogelijkheden. De Vlaamse Sportfederatie kan ervoor zorgen dat die gemodelleerd 

worden naar de behoeften van de sector. Daarnaast blijft ze haar leden aansporen 

om op zoek te gaan naar vormen van samenwerking. Vooralsnog wordt ingezet op 

shared services, bijvoorbeeld een aankoopcentrale. Federaties hebben meer dat hen 

verenigt dan hen verdeelt. Zo zijn de club- en ledenadministraties, het boekhoud-

kundige plan en de wijze van rapportering identiek. Ze zullen allemaal van hun 

eiland moeten afkomen, zoals het voorliggende ontwerp van decreet beoogt. De 

sector is bereid die uitdaging aan te gaan, besluit Koen Umans.  

2.3. Toevoeging Vlaamse Sportraad 

Marc Vlogaert voegt nog toe dat de Vlaamse Sportraad in de beleidsfocus sport-

kampen concrete doelstellingen of voorwaarden voor het bereiken en betrekken 
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van kansengroepen mist. De raad hoopt bijvoorbeeld dat de uitvoeringsbesluiten 

gedifferentieerde tarieven zullen opleggen.  

3. Aanvullende vraag 

Annick Lambrecht ontkent niet dat de sector nu al veel doet tegen grensoverschrijdend 

gedrag. Maar waarom reageert hij dan niet op het verdwijnen van grensoverschrijdend 

gedrag uit de definitie van API? Gezien de talrijke gevallen vindt het commissielid 

dat een slecht signaal.  

 

Karolien Haepers, raadgever Sport op het kabinet van minister Weyts, antwoordt 

dat die opdracht zal verschuiven naar de federatie. Die is immers verantwoordelijk 

voor het beleid waarin het API een rol speelt. Het aspect verdwijnt dus niet uit het 

beleid, maar wordt in het uitvoeringsbesluit geregeld.  

 

 

Elisabeth MEULEMAN, 

voorzitter 

 

Steven COENEGRACHTS 

Johan DECKMYN 

Annick LAMBRECHT, 

verslaggevers 
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Gebruikte afkortingen 

API aanspreekpunt integriteit 

cao collectieve arbeidsovereenkomst 

ICT informatie- en communicatietechnologie  

OSV organisatie voor de sportieve vrijetijdsbesteding 

SARC Strategische Adviesraad voor Cultuur, Jeugd, Sport en Media (= Raad voor 

Cultuur, Jeugd, Sport en Media)  

VBH Vlaamse Brede Heroverweging 

VSF Vlaamse Sportfederatie 


